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Říjen mačká hrozen

Zastupitelstvo obce
14. zasedání Zastupitelstva obce Střelice se

konalo 9. září 2004 v zasedacím sále Obecního
domu za účasti 14 členů ZO. Zahájil je v 19:00 hodin
starosta Mgr. Mareš, který úvodem seznámil
všechny s programem jednání. Zapisovatelkou
byla jmenována Ivana Pešková. Ověřovateli zápisu
byli zvoleni paní Zuzana Hloušková a pan Ing. Alois
Liška, do návrhové komise paní Mgr. Helena Fialová
a pan Josef Machát.

Pan Miroslav Göth seznámil s kontrolou plnění
usnesení z 13. zasedání ZO. Není dořešen úkol
ohledně zřízení 2 elektronických sirén, kdy jsme
požádali Čepro o příspěvek, ale zatím jsme nedostali
odpověď. Dále měl starosta prověřit vliv havarijní
zóny na územní plán a výstavbu. Jednáme
s krajským úřadem, odborem životního prostředí a
zemědělství, ale ani v této věci nemáme zatím
konečnou odpověď.

Místostarosta RNDr. Luděk Sklenář podal zprávu
o činnosti Rady obce v období od 13. zasedání
zastupitelstva do dnešního dne. Rada zasedala
celkem 4x, 12. a 26.7.2004 a 16. a 30.8.2004.
Ke zprávě o činnosti RO nebyly připomínky.

Starosta informoval o prodeji pozemku manželům
Pavlíčkovým. Jedná se o prodej pozemků
p.č. 358/2 a 359/4. Navržená cena za pozemky je:
za p.č. 359/4 - 250,- Kč/m2, výměra 81 m2.
P.č. 358/2 se dělí na dvě části - rovná plocha o rozloze
628 m2 po 250,- Kč/m2 a část svahovitá - 444 m2

po 20,- Kč/m2. Celková cena činí 186.130,- Kč. Záměr
byl vyvěšen na úřední tabuli bez připomínek, členové
zastupitelstva prodej odsouhlasili.

Dále se jednalo o prodeji části pozemku p.č. 5/4,
který byl oddělen z pozemku 5/1 manželům
Kubovým. Pozemek má výměru 76 m2, navrhovaná
cena je 250,- Kč/m2, celkem 19.000,- Kč. Také tento
prodej byl schválen.

Manželé Benáčkovi požádali o příspěvek
na stavbu plotu u zamýšlené nové cesty
k fotbalovému hřišti ve výši 80.000,- Kč. Žádost
zdůvodňují tím, že plot zamezí hluku a zajistí jim
soukromí. Rada obce po důkladném zvážení
situace nedoporučuje schválení žádosti a ani
zastupitelstvo poskytnutí příspěvku neschválilo.

Starosta informoval o přepojení odpadů u objektů
stará škola a MŠ V Cihelně. Ve staré škole bylo
připojení velmi náročné. Oba objekty jsou
v současné době přepojeny a jsou dokončeny
terénní úpravy. Cena je 120.478,- Kč vč. DPH
za starou školu a 23.300,- Kč vč. DPH za MŠ
V Cihelně a odpovídá provedeným pracím.
Protože se jedná o částky vyšší než 20.000,- Kč,
musí je schválit ZO, což se také stalo.

V dalším bodě seznámil starosta se skutečností,
že některá okna v MŠ V Cihelně jsou v havarijním
stavu a je nutná jejich výměna. Členové ZO
s výměnou oken souhlasili.

Mgr. Mareš podal podrobnou zprávu o návštěvě
v DPS v Říčanech a ve Šlapanicích, kterou podnikl
spolu s místostarostou a panem Antošem.

Informoval také o tom, že k 31.12.2004 skončí
platnost stávající smlouvy s Městem Šlapanice

pro oblast přestupkové agendy. Protože obec zatím
není schopna tuto agendu vyřizovat, je třeba uzavřít
novou smlouvu. Šlapanice navrhují, aby byla na dva
roky, neboť jsou již zkušenosti a stávající smlouva se
osvědčila. Zastupitelstvo návrh smlouvy schválilo.

Místostarosta seznámil s tím, že při dokončovacích
pracích u bytových domů č.p. 750, 751 a 752 musely
být vykonány některé práce, které nemohou být
zahrnuty do stavby domů. Jedná se o nutnou opravu
místní komunikace (nájezd z ul. Ant. Smutného
k bytovým domům - 80 m2, bezbariérový přechod,
obnovu povrchu celé komunikace - 500 m2) a také
opravu dešťové kanalizace od stávajících bytových
domů, která byla podmíněna výškovým rozdílem.
Celková cena komunikace činí 250.400,- Kč s DPH a
cena opravy kanalizace 68.415,- Kč s DPH. Členové
ZO souhlasili s proplacením.

Starosta upozornil na skutečnost, že náš jednací
řád ZO v §9, bod 1 neodpovídá zákonu č. 128/2000
Sb., o obcích. Máme v něm, že hlasování o usnesení
je platné, schválí-li jej většina přítomných. Správně
má být, že je platné, schválí-li jej nadpoloviční
většina všech zastupitelů. Proto je navrhován
dodatek č. 1 k vyhlášce 1/2001, který byl
v předloženém znění schválen.

Dále Mgr. Mareš sdělil, že při kontrole materiálů
k Fondu rozvoje bydlení jsme zjistili, že jednou
z podmínek je to, aby nejnižší úrok na půjčku z FRB
byl 3%, je proto nutné vyhlášku upravit a schválit
dodatek č. 2 k vyhlášce č. 1/2002 o vytvoření a
použití účelových prostředků FRB na území obce
Střelice, což bylo učiněno.

V různém se řešily tyto body:
a) Navýšení ceny díla při rekonstrukci ZŠ má

3 části:
1.   Nárůst DPH - to činí 777.630,- Kč, původní

bylo 5%, od května je 19%.
2. Žaluzie - jejich montáž je podmíněna

hygienickým předpisem, cena 97.104,- Kč.
3. Ostatní vícepráce - 209.647,- Kč.

Celková částka činí 1.084.381,- Kč s DPH, platba
je dohodnuta na rok 2005. ZO schválilo
vícepráce a pověřilo starostu podepsáním
dodatku ke smlouvě.

b) Rozpočtové opatření č. V/04 - rozpočet obce
se opět upravoval a úprava příjmů i výdajů činí
1.874.200,- Kč, celkem jsou příjmy a výdaje
67.562.500,- Kč. Rozpočet je vyrovnaný,
zastupitelstvo ho odsouhlasilo.

c) Anonymní leták napadající členy zastupitelstva
z braní úplatků a dělání nelegálních změn
v územním plánu, který se objevil v srpnu
na různých místech v obci, byl zaslán
i krajskému úřadu a Policii ČR. Tyto orgány jeho
obsah nyní prošetřují. Požadují od nás vyhledání
spousty dokumentace, což zabere nemálo času
a odvádí Obecní i Stavební úřad od potřebnější
práce pro občany. Pokud se prokáže,
že zastupitelé jsou osočováni neprávem,
bude vedení obce uvažovat o podání trestního
oznámení na neznámého pachatele.

V diskusi zastupitelů upozornil pan Smutný
na propadající se vozovky v ulicích Pod Lipami a
V Cihelně, je třeba je reklamovat u firem, které práci
prováděly. Ing. Fučík doplnil, že závada se projevila
i na vozovce ulice Nádražní, požaduje nechat vše
opravit ještě před příchodem zimy.

V diskusi občanů vystoupila paní Mgr. Smékalová
s upozorněním na nebezpečný výmol mezi silnicí a
chodníkem u zdravotního střediska. Místostarosta
slíbil opravení ještě letos.

Pan Pernikář měl připomínku k propadajícímu se
chodníku na zastávce Střelice-dolní. Starosta sdělil,
že chodník je Českých drah, ale upozorníme je na
tento nedostatek.

Pan Ing. Vít Benáček se zeptal, zda byla změna
ÚP v lokalitě u hřiště, domnívá se, že tam není
povoleno parkoviště. RNDr. Sklenář konstatoval,
že parkoviště tam povolené není, jedná se
o soukromý pozemek a tím je dáno, že situace je
téměř neřešitelná.

Návrh usnesení 14. zasedání Zastupitelstva
obce přečetla Mgr. Helena Fialová a zastupitelé ho
schválili.

Starosta obce poděkoval přítomným za účast a
ukončil zasedání ve 21:15 hodin.

Zapsala: Ivana Pešková

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala dvakrát, a

sice na 44. a 45. zasedání. Projednávala a řešila
následující záležitosti:
• schválila postupně vydání Střelického

zpravodaje č. 10 (říjen) 2004,
• stav realizace připojování obecních budov

na veřejnou kanalizaci: stará škola a mateřská
školka V Cihelně jsou připojeny, rovněž budova
hasičky a restaurace U nádraží jsou napojeny;
14. zasedání ZO schválilo cenu za připojení
staré školy a MŠ V Cihelně; hasička byla díky
obětavcům z řad hasičů přepojena se
zanedbatelnými náklady a restauraci U nádraží
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si přepojil na obecní kanalizaci nový nájemce
v rámci oprav budovy,

• vývoj pro přepojení dalších obecních objektů:
pro zdravotní středisko je před dokončením
projekt, který bude realizován ještě letos, stejně
tak je naplánováno letos i přepojení restaurace
U Trnků; pro ZŠ se letos vypracuje projekt (zjistili
jsme totiž, že zde připojení nebude tak zcela
jednoduché) a pokud by přálo počasí, provedli
bychom realizaci ještě letos, jinak brzy zjara
spolu s obecním domem,

• na bytovém domu se 10.8.2004 uskutečnila
ve značném předstihu kolaudace vlastní stavby,
byly sepsány kolaudační závady s termínem
odstranění; nejzávažnější závada ohledně velmi
přísných požárních předpisů již byla odstraněna
a kolaudační rozhodnutí již bylo vydáno;
v nejbližší době budou sepsány nájemní
smlouvy obec, bytové družstvo a jednotliví
nájemníci; bytovým domem jsou vlastně tři domy
a ty mají přidělena č.p. 750, 751, 752,

• dále bylo pro tuto stavbu vydáno i kolaudační
rozhodnutí na vodovodní a kanalizační řad MěÚ
Šlapanice, odborem ŽP; řady vedou podél
bytového domu a na kanalizační řad se připojily
i dvě stávající bytovky,

• v souvislosti s dokončováním stavby bytového
domu a jeho okolí vznikl požadavek SÚS
na opravu napojení místní komunikace u bytovek
na státní silnici v ul. Ant. Smutného,
jde o bezbariérový přechod, obrubníky a
obnova 80 m2 silnice včetně povrchu, dále jde
o dalších 500 m2 opravy povrchu komunikace;
dále jde ještě o nutnou opravu - výškové
přeložení dešťové kanalizace na konci zadní
bytovky, aby mohl být dosažen potřebný spád
v souladu s dešťovou kanalizací bytového
domu; náklady na tyto práce byly schváleny
na 14. zasedání ZO,

• RO má již na základě geometrického zaměření
k dispozici přesné plány všech kanalizací v obci
včetně odboček, které byly zjištěny kamerovými
zkouškami a slouží našim občanům
pro informaci pro přepojování nebo připojování
se na obecní kanalizaci,

• RO upozorňuje naše občany: nemusíte čekat
ze strany obce na nějaké povolení k přepojení
nebo připojení se na obecní kanalizaci; pokud je
vám vaše napojení na kanalizační řad jasné,
můžete tak učinit ihned sami, je třeba však dát
o tom obci vědět pomocí ohlášení drobné stavby
v případě přepojení nebo přes stavební povolení
v případě budování nové přípojky; pokud však
nevíte, jak se napojit nebo máte v této oblasti
jiný problém, dejte nám vědět, rádi vám poradíme,

• dále znovu upozorňujeme na možnost vyvezení
vašich jímek, žump nebo septiků do naší čistírny
odpadních vod po předchozí domluvě s panem
Hudcem na telefonu 724 095 465; může vám
poradit i firmu, která vám fekálie odveze,

• kupní smlouva na prodej rodinného domku
č.p. 504 na ulici Na Hrázi včetně parcely
p.č. 1445/1 KN manželům Kachlíkovým z Malé
Stránky 7 s břemenem pro p. Kachlíka staršího
pro doživotní bydlení v tomto domku byla
podepsána a nyní se vkládá do KN,

• rekonstrukce ZŠ je v podstatě hotova,
při zahájení školního roku byly stavební práce
uvnitř školy hotovy a vše bylo vzorně uklizeno,
před budovou školy byl rovněž naprostý
pořádek; na KD č.7 se konstatovalo, že zbývá
dokončit fasádu, sokl a opravit okapové
chodníky; úplné dokončení oprav včetně jejich
předání obci je stanoveno na konec října,

• projednávala požadavek dodavatele
rekonstrukce ZŠ na navýšení ceny díla
o zvýšené DPH o 14 % (jde o 70 % z celkového
navýšení), cenu žaluzií potřebných do oken
osluněných učeben a zvýšených nákladů při
instalací prosklených dveří; 14. zasedání ZO
navýšení ceny díla schválilo,

• dále se zabývala žádostí zástupců vedení naší
školy - MŠ na výměnu 4 oken v budově MŠ
V Cihelně; 14. zasedání ZO ceny oken
s pracemi schválilo,

• panelová komunikace na prodloužení ulice
Komenského je dokončena, je zadáno provedení
jejího zaměření a všech sítí pod ní a poté
požádáme o kolaudaci vodovodního řadu,

• DPS: zde jsme se zúčastnili dvanáctého
kontrolního dne, na stavbě se začaly osazovat
z východní strany balkónové dveře a okna,
provádí se instalace ústředního topení,
vzduchotechniky a elektroinstalace a vnitřní
omítky; stavba je v mírném předstihu oproti plánu,

• starosta, místostarosta a stavební dozor
na DPS navštívili rozsahem obdobnou DPS
v Říčanech a větší zařízení toho druhu
ve Šlapanicích, aby v předstihu získali potřebné
informace o konečném vybavení bytů a budovy,
o způsobu výběru nájemníků, o výši a určení
nájmu, o provozu a jeho zajišťování potřebnými
pracovníky atd; podrobnější zpráva byla podána
na 14. zasedání ZO a je otištěna v tomto čísle,

• pro lokalitu Vršovice byla do KN zapsána
směnná smlouva ohledně pozemku
pro zbudování komunikace a sítí pod ní; pozemek
přešel nyní do majetku obce,

• je velká naděje, že obdržíme dotaci z fondů
JMK na kanalizaci a ČOV ještě v letošním roce,
čeká se na schválení návrhu na zasedání
Zastupitelstva JMK,

• pronájemce restaurace U nádraží pan Krajíček
dodal podklady pro provedení zápočtu nákladů
vynaložených na opravu, RO doporučila předat
je ke kontrole kontrolnímu výboru,

• bylo jednáno s JME ohledně velmi častých
výpadků elektřiny, vždy jen sekundových,
po jisté době byla závada objevena v rozvodně
v Sokolnicích, takže výpadky již pominuly,

• RO vzala na vědomí, že Evropská komise,
generální ředitelství pro vzdělávání a kulturu
přijalo naši žádost na příspěvek ve výši 1.336
EUR na dvoustrannou návštěvu z měst Assago
(Itálie) a Nozay (Francie); nyní se domlouváme
na potvrzení termínu jejich návštěvy u nás;
předpokládáme, že by to bylo ve dnech
15. - 17.10.2004 v termínu, kdy se zde budou
konat staré hody,

• místostarosta byl na pozvání pořádajícího
místního SDH přítomen na soutěži Střelická osma
v požárním útoku dne 5.9.2004; zúčastnilo se jí
18 družstev, mezi nimi i družstva ze Střelic
u Uničova u Plzně a Jevišovic (odtud zde byl
i starosta obce p. Přibyl); soutěž vyhrálo
družstvo Střelice A,

• RO odsouhlasila umístění znaku obce v prostorách
fakultní nemocnice v Brně-Bohunicích,

• dále zkoumá situaci týkající se prodeje
tzv. finského domku na ulici Komenského; touto
problematikou se zabývala a ještě se bude
zabývat spolu se svými poradními komisemi,

• zabývala se projednáním stížnosti na provoz
autolakovny v ulici Malá stránka a situací ohledně
stavby v ulici Za Humny, pan Kachlík
i s manželkou se na pozvání RO dostavili na její
jednání a výsledkem jednání je ve stručnosti
následující vyjádření pana Kachlíka a RO:

1. Malá stránka - když jsou venku děti, raději
nestříká, aby nebyl zápach, domluvili se
s učitelkami, aby mu telefonovaly v případě
zápachu (pan Kachlík jim dal číslo svého
telefonu); má lapače na těžké kovy, na částice;
závisí i na atmosférickém tlaku; má barvy,
v nichž je pouze 15% rozpouštědel,

2. za Humny již nelakuje a nebude lakovat,
3. pan Kachlík vzal na vědomí možné postupy

při stavebním řízení pro jeho provozovnu v souladu
s platným územním plánem a jeho možnosti
v budoucnu v souvislosti s budoucím záměrem
obce komplexně změnit ÚP do roku cca 2008,

• zabývala se pracemi vyvolanými stavbou
bytového domu a rozhodla, aby byly ještě
jednou prověřeny, což se stalo; výše nutných
prací navíc byla schválena na jednání 14. ZO,

• jednala o problematice Stavebního úřadu
Střelice, zejména o perspektivách personálního
obsazení; byla vyhlášena veřejná výzva na
obsazení funkce referenta Stavebního úřadu
ve Střelicích s příjmem přihlášek s předepsanými
přílohami do 20.9.2004; výzva byla uveřejněna
na našich webových stránkách a inzerát
s odkazem na ně byl dán do Mladé fronty dnes
a do Rovnosti,

• pověřila starostu podpisem smlouvy o věcném
břemeni na zřizování a provozování podzemního
vedení telekomunikační sítě na dotčených
pozemcích ve vlastnictví obce,

• odsouhlasila nákup programu Inventarizace
pozemků, který pro příští audit hospodaření
naší obce zjistí a vypočte stav a cenu pozemků
ve vlastnictví obce; pověřila místostarostu
nákupem a zavedením programu pro využití
naší ekonomkou,

• vzala na vědomí možnost získání bezplatného
dálkového přístupu do centrální databáze KN
státní organizace ČÚZK Praha a pověřila
místostarostu vyřízením této záležitosti a
zjištěním možností této služby; přístup je již
zaregistrován a funguje, možnosti se studují,

• vzala na vědomí možnost získání bezplatného
elektronického podpisu od ministerstva
informatiky a pověřila místostarostu vyřízením
této možnosti,

• zadala provedení projektu pro územní
rozhodnutí na rekonstrukci ulice Kozí Strana,
studie je již hotova; nyní se zpracovává
projektová dokumentace pro územní rozhodnutí,

• dále obdržela studii na prodloužení komunikace
v ulici Pod Lesem, ve které je zakresleno toto
budoucí prodloužení a pro zájemce, mající v této
lokalitě pozemky, které se staly po změně ÚP
č. III stavebními, je k dispozici k nahlédnutí
u místostarosty,

• vzala na vědomí zprávu o kontrole hasících
přístrojů a hydrantu v obecním domě, hasičské
zbrojnici a ve zdravotním středisku;

• dne 31.8.2004 byla provedena MěÚ Šlapanice
kontrola naší matriky, která dopadla dobře,

• vzala na vědomí dopis firmy Reality Nemo,
Nádražní 10/12, 602 00 Brno; firma vyvíjí aktivitu
pro změnu ÚP obce a předala obci základní
informaci pro posuzování urbanistické studie
zastavovacího plánu pro obec Střelice - lokalita
Žleby II; RO s komisí stavební jako s poradním
orgánem projednala problematiku změny ÚP
s tímto výsledkem: byla upřesněna lokalizace
oblastí Žleby I, II, III; účastníci se shodli na tom,
že lze vyhovět žádosti fy Nemo o změnu ÚP
v lokalitě Žleby II, která převede plochy v této
lokalitě určené pro bydlení ze současného
výhledu do návrhu. Žádost bude zařazena
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do zadání změn ÚP v roce 2005; členové komise
uvedli příklady postupu výstavby RD, který by
obec měla preferovat,

• vzala na vědomí vydání stavebního povolení
na dílo „Hrazení bystřin Omický potok“,

• Ing. Grmela, ředitel PÚ, navštívil místostarostu a
informoval jej o aktivitě Pozemkového úřadu
v Brně o protierozních opatřeních v rámci KPÚ
na našem k.ú.; objížďkou obce byla vytipována
místa, odkud při silných deštích je obec
zaplavována; PÚ zpracuje návrh první etapy
těchto úprav,

• na střelické WWW stránky se doplnily texty
obecně závazných vyhlášek, které byly
v poslední době přijaty ZO a nebyly z důvodů
nedostatku místa uveřejněny ve zpravodaji,

• v souvislosti s bodem jednání Různé na 14. ZO,
v němž byli zastupitelé seznámeni s obsahem
anonymního letáku, v němž jsou obviňování
z korupce a dalšího protiprávního jednání, jenž
byl poslán mj. na JMK, odbor územního plánování
a na Policii ČR. RO rozhodla, aby bylo podáno
trestní oznámení na neznámého pachatele
pro podezření z trestného činu křivého obvinění
a aby v tomto trestním oznámení byla vyčíslena
vzniklá škoda; dále RO rozhodla, aby tato
skutečnost byla publikována ve Střelickém
zpravodaji; trestní oznámení bylo již podáno,

• RO schválila termín a náplň zasedání ZO č. 14.
Luděk Sklenář, místostarosta

Úprava rozpočtu č. 5
Zastupitelstvo obce na svém 14. zasedání dne 9.9.2004 schválilo 5. úpravu rozpočtu obce Střelice.

Příjmy
Dotace na mzdy 9/04 pro ZŠ 972,0
Dotace pro knihovnu 177,5
Snížení dotace na volby -6,3
Celkem úprava příjmů 1 143,2

Financování
Financování - vlastní zdroje 731,0
Financování celkem 731,0

Výdaje
Výdaje na mzdy září 2004 972,0
Komunikace - údržba 36,0
ČOV - ostraha objektu, kamerové zkoušky 25,0
Úprava výdajů na volby dle skutečnosti -6,3
Knihovna - výdaje z dotace 177,5
DDHIM - PC, lavičky, počítačová síť, internet 50,0
Bytové hospodářství - stavební práce bytový dům 602,0
Bytové hospodářství - spotřeba vody 4,0
Nebytové hospodářství - spotřeba vody 14,0
Celkem úprava výdajů 1 874,2

Smutného (lichá orientační čísla 1 - 57, sudá
orientační čísla 2 - 26), Komenského (lichá
orientační čísla 11 - 29, sudá orientační čísla
20 -  50).   Místem konání voleb
do Zastupitelstva Jihomoravského kraje a
do Senátu Parlamentu České republiky
ve volebním okrsku č. 2 je volební místnost
v přízemí Základní školy Střelice, (učebna č. 70),
Komenského 585/2 pro občany bydlící v ulicích
a částech Nádražní, Bratří Kotrbů, Vanecká,
Jaroslava Svobody, Písečná, Tetč ická,
Smetanova, Příční, Vršovická, Jiráskova, Školní,
Antonína Smutného (lichá orientační čísla
59 - 121, sudá orientační čísla 28 - 126),
Komenského (lichá orientační čísla 1 - 9), sudá
orientační čísla 2 - 18), chatové oblasti Březečí,
Lamfétky, Mastná hora, Haneky.

4. Zásady hlasování
Každý volič hlasuje osobně, zastoupení není

přípustné. Volič po příchodu do volební místnosti
prokáže svou totožnost a státní občanství České
republiky platným občanským průkazem
nebo cestovním pasem České republiky. Poté
obdrží od okrskové volební komise prázdné
úřední obálky. V prostoru pro úpravu určeném
pro úpravu hlasovacích lístků vloží do patřičné
obálky hlasovací lístek. Úřední obálku po opuštění
prostoru pro úpravu volebních lístků vloží
před okrskovou volební komisí do volební
schránky. Volič může ze závažných důvodů,
např. zdravotních, požádat obecní úřad a
ve dnech voleb volební komisi o to, aby mohl
hlasovat mimo volební místnost.

5.
Nejpozdě j i 3 dny přede dnem voleb

do zastupitelstva kraje budou voličům dodány
hlasovací lístky. Ty jsou ve dnech voleb k dispozici
i ve volebních místnostech. Ve stejném termínu
budou voličům dodány i hlasovací lístky pro volby
do Senátu Parlamentu ČR. V případě, že se
uskuteční druhé kolo voleb do Senátu Parlamentu
ČR, obdrží volič volební lístky ve volební místnosti.

Ve Střelicích 21. září 2004

Mgr. Jindřich Mareš, starosta obce

Oznámení o konání voleb
Starosta obce Střelice podle §15, písmeno a) a

§ 27, odst. (1) a (2) zákona č. 130/2000 Sb.,
o volbách do zastupitelstev krajů a o změně
některých zákonů, v platném znění, a podle § 14c,
písmeno a) a podle § 15, odst. (1) a (2) zákona
247/1995 Sb., o volbách do Parlamentu České
republiky a o změně a doplnění některých dalších
zákonů, v platném znění, oznamuje:

1.
Volby do Zastupitelstva Jihomoravského

kraje se uskuteční ve dvou dnech, a to v pátek 5.
listopadu 2004 od 14:00 hodin do 22:00 hodin a
v sobotu 6.listopadu 2004 od 08:00 hodin do 14:00
hodin. Volby do zastupitelstev krajů se konají tajným
hlasováním na základě všeobecného, rovného a
přímého volebního práva a podle zásad poměrného
zastoupení.

2.
Volby do Senátu Parlamentu České

republiky se uskuteční ve dvou dnech, a to
v pátek 5. listopadu 2004 od 14:00 hodin do 22:00
hodin a v sobotu 6.listopadu 2004 od 08:00 hodin
do 14:00 hodin. Do Senátu Parlamentu České
republiky se volí podle zásad většinového
systému. Pokud žádný z kandidátů nezíská
nadpoloviční většinu odevzdaných platných
hlasů, uskuteční se po šesti dnech druhé kolo
voleb, tzn. 13. a 14. listopadu 2004.

3.
Místem konání voleb do Zastupitelstva

Jihomoravského kraje a do Senátu Parlamentu
České republiky ve volebním okrsku č. 1 je
volební místnost v koncertním sále v přízemí
Obecního úřadu Střelice, nám. Svobody 111/1
pro občany bydlící v ulicích Pod Lesem,
Pod Kovárnou, Trpín, Malá stránka, Na Hrázi,
Nebovidská, Ve Dvoře, K Myslivně, Za Humny,
Pod Lipami, V Uličce, U Kostela, náměstí
Svobody, Úvoz, V Cihelně, Kozí strana,
Bezručova, Brněnská, Nová, Antonína

Zpráva o DPS
Protože již za devět či deset měsíců bude zahájen

provoz v našem domě s pečovatelskou službou
(dále budu užívat zkratku DPS), navštívili jsme DPS
v Říčanech a ve Šlapanicích. V obou DPS nám
ochotně a nezištně předali informace i zkušenosti
s provozem. V obou DPS jsou provozní podmínky
podobné. DPS v Říčanech má 16 bytů, DPS
ve Šlapnicích dvojnásobný počet. Byty jsou
většinou jednopokojové s příslušenstvím, byty
pro občany s postižením dvoupokojové. Problematika
je v obou navštívených DPS téměř totožná.

K přijetí do DPS postaveného se státní dotací
je třeba souhlas pověřeného úřadu III. stupně,
v našem případě Šlapanic. K žádosti o souhlas,
která je dávána pověřenému úřadu, se přikládá
žádost o přijetí do DPS, vyjádření lékaře, souhlas
se zpracováním dat, záznam z místního šetření,
návrh nájemní smlouvy a potvrzení o výši důchodu.
Pověřený úřad chce i evidenční list s výpočtem
platby za užívání bytu, kritéria pro výběr žadatelů
a ceník placených služeb.

Předně je třeba vědět, co to je DPS. Je určen
pro důchodce, jejichž celkový zdravotní stav
je takový, že nepotřebují komplexní péči. Jsou jim
však poskytovány služby potřebné vzhledem
k jejich věku a zdravotnímu stavu. Z toho
např. vyplývá, že při zhoršení zdravotního stavu
je se souhlasem nájemníka zahájeno řízení o jeho
přestěhování do zařízení sociální péče.

Cena za ubytování - protože se jedná o komfortní
byty - se pohybuje mezi 80 - 90 Kč za m2 za měsíc.
Jeden byt v našem DPS má asi 50 m2. V Říčanech
je do nájmu zahrnut ještě běžný týdenní úklid pokoje,
praní velkého prádla 1 x měsíčně, velký úklid včetně
mytí oken 3 x za rok, praní drobného prádla 1 x
týdně. Každý nájemník má osobně uzavřenou
smlouvu s dodavateli energií. U nás bude smlouva
jen s JME, voda, teplá voda a teplo se budou
přeúčtovávat (budou podružné měřiče).

Zvlášť a ihned jsou v DPS hotově hrazeny
některé služby, např. nákupy a pochůzky
(30,- Kč/hod.), doprovod na vyšetření
(45,- Kč/hod.), donáška oběda (17,- Kč/úkon),
příprava snídaně nebo večeře (40,- Kč/hod.,
bez surovin), praní velkého prádla (90,- Kč/kg),
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praní drobného prádla (50,- Kč/kg), velký úklid bytu
(100,- Kč/hod.). Tyto ceny jsou stanoveny podle
vyhlášky 182/1991 Sb., o soc. zabezpečení. Každý
nájemník bude mít k dispozici malou sklepní kóji.
Do nákladů je třeba započítat i mzdy pracovníků
DPS. Nájemné se jednou ročně vyúčtovává a
vracejí se přebytky, případně požadují nedoplatky.

S výší nájemného je spojen problém, s nímž
se setkali jak v Říčanech, tak i ve Šlapnicích. Mnoho
zájemců o bydlení v DPS v souvislosti s výší plateb
přestalo mít o ubytování zájem, takže museli nájemce
hledat i pomocí inzerce.

Nyní k personálnímu obsazení. Byli jsme
překvapeni, jak malý počet pracovníků zajišťuje
provoz DPS. V Říčanech, jejichž DPS se velikostí
rovná střelickému, se jedná o správce na poloviční
úvazek, který vykonává běžné údržbářské práce a
zajišťuje provoz. Dále jsou zaměstnány dvě ženy
na poloviční úvazek, jedna je v DPS dopoledne, jedna
odpoledne; jejich náplň práce se člení do dvou oblastí
- počítá se s tím, že asi polovinu úvazku pracují jako
pečovatelky, polovinu jako uklízečky.

Pokud se týká vybavení, bude v našem DPS
v místnostech nájemníků kuchyňská linka
s elektrickým sporákem a vybavená koupelna.
Tři byty v přízemí budou plně vybaveny pro ZTP.
Ostatní vybavení si zajišťují nájemníci (nábytek,
koberce, garnýže, žaluzie, záclony atd.).
Pečovatelky budou mít k dispozici automatické
pračky, sušičku prádla, žehličku, případně mandl.

Výběr nájemníků do DPS bude dělat komise, v níž
budou členové rady a sociální komise, své může
říci i pověřený úřad (MěÚ Šlapanice).

V dotazníku pro přijetí do DPS budou otázky,
jež se budou týkat toho, zda žadatel žije osaměle
či ne, využívá pečovatelskou službu, zohledňovat
se bude doba trvání trvalého pobytu v místě či
regionu, v jakém podlaží budoucí nájemník bydlí,
zda je v domě výtah, zda je byt žadatele zdravotně
závadný, jaké má příslušenství, roli sehraje
i existence blízkých příbuzných, zdravotní postižení
(TP, ZTP, ZTP/P). Bude zahrnut i dotaz, pro kolik
osob se žádá o byt v DPS.

Co z toho vyplývá pro obec Střelice. Do listopadu
bychom si měli ve spolupráci s pověřeným úřadem
Šlapanice spočítat, jak vysoké bude v našem DPS
nájemné. Následně je třeba oslovit stávající zájemce,
jichž je v současné době asi 35, informovat je
o podmínkách nájmu a požádat je o zaslání „oficiální“
žádosti a vyplnění dotazníku. Během prosince bude
nutné spolu s pověřeným úřadem provést výběr
nájemníků. Vybrané žadatele pak požádat o další
potřebné údaje. To proto, aby ihned po dokončení
stavby DPS mohl být zahájen jeho provoz.

Jindřich Mareš

První třída Myšička
První školní den nového školního roku

2004 - 2005 překročilo práh naší školy 24 nových
žáčků „prvňáčků“ ze Střelic a Omic. Na jejich
tvářích nebyl vidět strach a slzičky, ale úsměv,
odhodlání a nadšení pro nová dobrodružství, která
na ně ve školním životě čekají. Na naše žáčky čekali
ve třídě školní skřítci. Každého pasovali
na „prvňáka“ naší školy, dali mu „prvňácké“ tričko,
pasovací listinu a malý sladký dáreček. Děti si
při tom prohlédly třídu, ty nejodvážnější zarecitovaly
básničku či zazpívali písničku a odešly se svými
rodiči domů. Další den se na mě ze školních lavic
dívalo 23 párů (Terezka byla nemocná) nadšených
očí. Čekaly nedočkavě na první školní dobrodružství.
Prvňáčkům to v lavicích moc sluší.

Jarmila Svobodová, tř. učitelka I. třídy

Začal školní rok 2004/2005
1. září roku 2004 se otevřely brány Základní školy

ve Střelicích a po slavnostním zahájení vkročilo
do nově zrekonstruované budovy 342 žáků
s 22 učiteli. Zdržíme-li se u číselných údajů,
dovídáme se, že zdejší školu navštěvuje 174
chlapců a 168 dívek. Žáci jsou rozděleni do 15 tříd.
Střelických žáků je 215, 29 jich dojíždí z Troubska,
40 z Omic, 40 z Radostic, 8 z Popůvek, 6 z Prštic,
2 ze Silůvek a 2 z Brna. Celkem je tedy 37 %
dojíždějících. V 1. až 5. ročníku se vyučuje
v 6 třídách s průměrným počtem 21 dětí ve třídě,
v 6. až 9. ročníku pak s průměrem 24 žáků ve třídě.
Mateřskou školu navštěvuje 71 dětí, které jsou
rozděleny do 3 tříd. Také plný stav naplněnosti má
školní družina, kam chodí 24 žáčků.

Hlavní budova základní školy na ulici Komenského
procházela v letošním roce generální opravou.
Zvenčí dostala zcela nový kabát. A tak více
než padesát let stará budova svítí do dálky novými
střešními taškami a okapy. Nová eurookna nahradila
původní již nedoléhající a problémová okna v celé
škole. Tato investice určitě přispěje k úsporám
za vytápění a navíc zpříjemní prostředí teplotní
stabilitou v učebnách a na chodbách. Během
června, července a srpna stavební práce nabývaly
na intenzitě. Byla měněna nestandardní okna a
všechny vstupní dveře. V několika třídách byly
zcela vyměněny podlahy. Škola je po celé ploše
zateplena a je nanesena žlutá omítka, která s okolní
vzrostlou zelení tvoří příjemný, barevně vyvážený
celek. V současnosti probíhají poslední práce
na fasádě západního křídla. Této rozsáhlé
rekonstrukci také odpovídají finanční náklady, jejichž
pokrytí zajišťovala státní dotace ve výši
14 700 000,- korun. Od 1. května 2004 však byla
zákonem zvýšena DPH u takovýchto staveb z 5 %
na 19 %. Tento nárůst musí obec krýt ze svého
rozpočtu, a to si vyžádá 777 630,- Kč.
V osluněných třídách a kabinetech musely být
instalovány žaluzie, což jest nevyhnutelně nutné
pro výuku a práci v těchto kabinetech a vyplývá to
z vyhlášky o školní hygieně. Žaluzie si vyžádaly
investici dalších 97 000,- Kč. Finanční náklady
na drobné vícepráce činí 209 650,- Kč. Po sečtení
všech položek je zřejmé, že celá rekonstrukce si
vyžádá bezmála 16 milionů korun. Provedená
rekonstrukce přispěla ke zkvalitnění kulturního
vzhledu obce, díky těmto pracím chodí naše děti
do estetického, příjemného prostředí, kde se učí
nejen vědomostem, ale i návykům, jak se v takovém
prostředí chovat.

Helena Fialová
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Vzpomínky II.
Pokračujeme v uveřejňování vzpomínkového

textu, který mnohé z vás jistě zaujal, byť je
tak starý.

Jindřich Mareš

Výcvik
Když jsme se nahrnuli do světnice, která měla

22 lůžek, posadil se na jednom v pravém rohu
u okna kdosi a ospale si protíral oči. Byl to zástupce
velitele světnice. Náš průvodce Korp. Hanuš
upozorniv nás, že v 6 hod. ráno budeme vstávat,
dal nám dobrou noc a odešel. Jakmile jsme pozbyli
dozor, stávala se debata hlučnější a konečně se
začalo i zpívat. V koutě na lůžku hned sedícího a
hned ležícího vojáka si nikdo nevšímal. Tento
ale vědom si své důležitosti zařval: „Ticho!“ V tu
chvíli všechno zmlklo, ale vzápětí následoval
nevázaný smích doprovázený hurónským řevem,
který náš první vojenský velitel za žádnou cenu
nemohl ztišit. Zjistiv, že na zdolání této pakáže sám
nestačí, vyžádal si pomoc v podobě vojína majícího
službu na chodbě. Tento, maje patrně lepší
strategický postřeh, nahlédl do světnice, pošeptal
něco zničenému kamarádu a zmizel zase
na chodbě. Náš nyní poučený velitel schoval svoji
tělesnou schránku pod deku, obrátil se ke zdi a více
si nás nevšímal. Tím jsme byli odzbrojeni. Smát se
již nebylo čemu. Látky k hovoru ubývalo a tak jeden
po druhém umlkal a usínal. I mně sklížil spánek víčka,
avšak sotva jsem se trochu ze sna pohl, již jsem
ležel na zemi. Spadl jsem z lůžka do rána třikrát.
O 5. hodině ráno znenadání ozvalo se břeskné
troubení budíčku: „Ratatatata tatá tatatata.“
Probouzím se celý rozlámaný. Špatná byla první
noc na vojně. Jaký pak bude den.

Je slyšet bouchání dveří a volání inspekce (dozorčí
vojín). I u naší světnice se rozletěly dveře a inspekce
volá: „Tagwache auf!“ (Budíček, vstávat.) Nikdo se
však k tomu nemá, jen náš Kamarad. laftskomandant
začíná spouštět svoji hrůzu. Žádný však nechtěl,
aby se noční výjev opakoval, vysvětlili jsme mu proto,
že máme dovoleno spát do šesti. On tomu však
nevěřil a běžel se hned Korp. Hanuše na to přeptat.
Tento mu to však potvrdil. Než ale bylo šest hodin,
byli jsme všichni oblečeni a umyti. Někdo objevil
na konci druhé chodby kuchyni. Hned jsme všichni
chodili pro kávu. Tato byla nad všechno očekávání
velmi dobrá.

Asi o 1/2 7 přišel Vormeister (napředník,
svobodník), náš skutečný velitel světnice. Byl to
dobromyslný Vídeňák. Spával doma. Zaopatřil
nám známky na obědy a začal s nama školu.
Každý si musel koupit sešit na poznámky. Psali
jsme do něho následující:

Náš regimet se jmenuje: K. u. K. Feldhaubitz
Regiment Graf von Geldern Egmont Nr. 2. (Později
byl pozměněn na 25.) Die Disciplin (kázeň). Disciplin
ist die Pflicht des unbedingten Gehorsam, den jeden
Untergebener seinen Vorgesetzten zu leisten schuldig
ist. Kázeň je povinnost bezpodmínečné poslušnosti,
kterou je každý podřízený svému představenému
povinen plniti. Kdo jest představený? Každý
příslušník branné moci, kterému je dáno právo
udělovat rozkazy, jest představeným.

Ještě mnoho jiných věcí jako hodnostní stupně a pod.
pro vojáka důležité poznámky. Vormeister uměl tyto věci
přednášet dosti poutavě. Uváděl hned praktické
příklady a tak nám čas utíkal dosti rychle. Než jsme se
nadáli byl oběd a po něm bylo zase pokračováno.
Poledne bylo od 1/2 12 do 2 hod., o 5. byla večeře.
K obědu bylo denně pěkný kousek masa, dobrá hovězí
polévka a příkrm. Chleba půl bochníku dobrého
pekařského denně. Fasoval se vždy na 5 dní.

Vormeister naučil nás taky skládat deky a
upozornil, že slamník a zhlavec nutno ke spaní
obrátit. Jednak se tím udrží horní strana slamníku
čistá a rovná, kdežto druhá ležením je protlačena,
takže člověk se na lůžku bezpečně udrží a neoctne
se třikrát za noc na zemi. Klínovitý zhlavec obrátí
se na noc úzkou stranou dovnitř a dá se na tom
docela dobře spat. Jeli obrácen k lůžku stranou
širokou, leží člověk jak kdyby měl pod hlavou
štorcem cihlu. A to nám včera nikdo neřekl.

Během dne a po večeři jsme se pomalu
vzájemně seznamovali. Mimo zmíněných již třech
Střeličáků byli s nama, pokud si jejich jména
pamatuji: Bartoněk Stan. z Ostopovic, Švábenský
Miroslav z Tvarožné, Štěpánek z Blažovic,
Chůstek a Šarapatka z Brna, Ruber z Nemovic,
Sedláček z Tuřan, Carda z Něm. Kninic, Pelikán
z Vicenic, Andrla kdesi od Slavkova. Několik
Němců, z nichž si pamatuji jen jméno Kastner.

V 9 hodin, kdy v celých kasárnách byl již klid,
znenadání spustil trubač večerku. Tklivé tóny trubky,
rušíce příjemně ticho večera, působily dojemně
na duši. Každý v tu chvíli vzpomněl na domov.

85. výročí ÚSP
85. výročí založení ústavu pro mentálně postiženou

mládež ve Střelicích u Brna podnítilo v prvním pololetí
tohoto roku ve všech klientech i zaměstnancích
odhodlanou pracovní aktivitu, která položila základ
úspěšného průběhu oslav, které se konaly dne
18. září 2004. Po prvé byli spolu s bývalými
i dlouholetými zaměstnanci ústavu dekorováni
i dlouholetí obyvatelé ústavu. Vždyť posuďte sami -
- „služebně“ nejstarší obyvatel ústavu v něm žije 61
let. Při každém výročí je bilancování samozřejmostí,
a tak mi dovolte, abych přispěla i já „svou troškou
do mlýna“, byť trvá pouhých 5 let. Tak tedy ve
stručnosti. Podařilo se nám (ve spolupráci s obcí
Střelice) vybudovat chodník spojující ústav s obcí, pak
v areálu ústavu zbudovat zvonici, zrekonstruovat
hospodářskou budovu spolu s terapeutickými dílnami
a tělocvičnou, vybudovat rehabilitační bazén
s transportním zařízením pro imobilní klienty, které je
umístěno i na oddělení, kde tito klienti bydlí, dále jezírko
s vodotryskem, cyklostezku, nový skleník, fontánu a
v tomto týdnu začínáme s pracemi na umístění
solárních kolektorů na střechu hospodářské budovy.
V těchto dnech končí dlouhodobý proces narovnání
majetkoprávních vztahů mezi ústavem a Českou
kongregací sester dominikánek. Při tomto výčtu
splněných úkolů nelze nejmenovat ten nejdůležitější,
a to je každodenní trpělivá péče o naše klienty s jejich
problémy a zvláštnostmi, která nám směruje a určuje
již jmenované splněné, ale i plánované úkoly. Nemine
den, aby některá skupina klientů ústavu nezamířila za
jeho brány - ať již jde o aktivity sportovní, poznávací
nebo kulturní. Jen tak je možné propojit život klientů
ústavu spolu s další veřejností. Dovolte mi tedy, abych
na tomto místě ještě jednou poděkovala všem bývalým
i současným pracovníkům ústavu a vyjádřila jim obdiv
a uznání za práci, která je obohacuje - nikoli však
ve smyslu materiálním. Neboť tato práce je také
o sebepoznání, o píli a odhodlání, o obětování se,
o odhodlání pomáhat bližním a o vědomí, že za to vše
nemusí přijít vděk. Také i proto byly oslavy
předznamenány motem, které je na pamětní desce,
připomínající založení střelického ústavu Českou
kongregací sester dominikánek v roce 1919: „Láska
je pramen všeho dobra“. Bez ní by bylo všechno
snažení, námaha a možná i dobré úmysly jen
nepovedenou pracovní aktivitou, která by nevedla
k žádnému úspěchu.

Mgr. Jiřinka Kubalčíková, ředitelka ÚSP
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Dodatek č.  1 k vyhlášce č. 1/2001
o jednacím řádu Zastupitelstva obce (jednací řád)

Zastupitelstvo obce Střelice schválilo na svém 14. zasedání dne 9. 9. 2004 v souladu s ustanovením
§ 96 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění, tento dodatek k obecně závazné
vyhlášce č. 1/2001, o jednacím řádu Zastupitelstva obce (jednací řád), jímž se mění následující ustanovení
vyhlášky:

1.  § 9 - Hlasování
Bod 1. zní: Zastupitelstvo je schopno se usnášet (a hlasování má tedy smysl), je-li přítomna nadpoloviční

většina jeho členů. Usnesení je schváleno, jestliže pro něj hlasuje nadpoloviční většina všech členů
zastupitelstva.

2. Tento dodatek nabývá platnosti okamžikem schválení jeho znění Zastupitelstvem obce Střelice.

RNDr. Luděk Sklenář,  místostarosta Mgr. Jindřich Mareš, starosta

Dodatek č.  2 k vyhlášce č. 1/2002
o vytvoření a použití účelových prostředků Fondu rozvoje bydlení na území obce Střelice

Zastupitelstvo obce Střelice schválilo na svém 14. zasedání dne 18. 12. 2003 v souladu s ustanovením
§ 10, § 35 a § 84, odst. 2, písm. i) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění,
tento dodatek k obecně závazné vyhlášce č. 1/2002 o vytvoření a použití účelových prostředků Fondu
rozvoje bydlení na území obce Střelice z 6. 6. 2002, jímž se mění následující ustanovení vyhlášky:

1. Článek 3. zní:
Článek 3.
Výdaje FRB
Prostředky FRB je možno použít výhradně k:

a) poskytování půjček při úroku 3% ročně a lhůtě splatnosti 5 let ode dne čerpání půjčky  podle
pravidel stanovených touto vyhláškou,

b) na financování oprav a modernizaci vlastního bytového fondu obce s maximální výší 80%
z celkového objemu prostředků poskytovaných ve formě státní půjčky.

Výdaji FRB jsou též úhrady poskytované peněžnímu ústavu za zřízení a vedení účtu a v nezbytném
rozsahu případné náklady výběrového řízení.

2. Článek 4. zní:
Článek 4.
Dotační tituly, termín splatnosti, termín splatnosti, stanovení úroku a maximální hranice půjčky

1. Půjčku z FRB lze poskytnout v tomto rozsahu:
Poř. čís. Titul - účel investičního záměru Doba splatnosti Úrok v % Horní hranice úvěru
01 Obnova střechy, střešní krytina 5 let 3 50.000,- Kč
02 Obnova fasády 5 let 3 50.000,- Kč
03 Zateplení domu 5 let 3 50.000,- Kč
04 Dodatečná izolace proti vlhkosti 5 let 3 40.000,- Kč
05 Rekonstrukce vodoinstalace 5 let 3 30.000,- Kč
06 Rekonstrukce elektroinstalace 5 let 3 30.000,- Kč
07 Rekonstrukce otopného systému 5 let 3 50.000,- Kč
08 Půdní vestavba 5 let 3 80.000,- Kč
09 Stavba s podmínkou získání 5 let 3 100.000,- Kč

nové bytové jednotky
2. Jednotlivé tituly půjček lze kumulovat s výjimkou titulu 02 a 03 současně; ty nemohou být poskytnuty

na jeden objekt.
3. Půjčku na tentýž titul a obytný dům může majitel žádat podruhé až po uplynutí patnácti let.
3. Ostatní ustanovení vyhlášky 1/2000 o vytvoření a použití účelových prostředků Fondu rozvoje

bydlení na území obce Střelice z 6. 6. 2002 zůstávají beze změny.
4. Tento dodatek nabývá platnosti dne 24. 9. 2004, tj. 15 dní po schválení jeho znění Zastupitelstvem

obce Střelice.

RNDr. Luděk Sklenář,  místostarosta Mgr. Jindřich Mareš, starosta

6. Základní funkční členění území (zásadní
regulativy uspořádání území):

- zastavitelné plochy
f) plochy pro bydlení s podnikatelskými aktivitami
g) plochy pro výrobu a výrobní služby

Část druhá
Článek 4 (Závazné regulativy), Článek 5

(Funkční uspořádání území), Článek 6 (Limity
ve využívání území), Článek 7 (Péče o životní

prostředí) a Článek 8 (Lokální systém
ekologické stability)

Zůstávají beze změny.

Část třetí
Článek 9 a Článek 10

              Veřejně prospěšné stavby

Požadavek na doplnění veřejně prospěšných
staveb nebyl uplatněn.

Část čtvrtá
Článek 11

Závěrečná ustanovení
Dokumentace změny územního plánu č. II je

uložena na obecním úřadě ve Střelicích,
na stavebním úřadě ve Střelicích, na Městském
úřadě Šlapanice, odboru regionálního rozvoje a
na Krajském úřadě Jihomoravského kraje, odboru
územního plánování a stavebního řádu.

Článek 12
Změnu č. II územního plánu sídelního útvaru a

jeho závaznou část schvaluje orgán, který schválil
původní ÚPN SÚ, a to je Zastupitelstvo obce
Střelice. O úpravách částí směrných rozhoduje
orgán, který ÚPN SÚ pořídil, a to je Obec Střelice.

Článek 14
Tato vyhláška byla vyhlášena dne 5. 2. 2004 a

nabývá účinnosti patnáctým dnem po jejím
vyhlášení, to je dne 21. 2. 2004.

Ve Střelicích dne  5. 2. 2004

Mgr. Jindřich Mareš, starosta obce
RNDr. Luděk Sklenář, místostarosta

ze dne 5.2.2004 o závazných částech změny
č. II územního plánu sídelního útvaru Střelice,
kterou se mění a doplňuje vyhláška č. 1/1996
ze dne 19.10.1996.

Zastupitelstvo obce Střelice na základě
schválené změny č. II územního plánu sídelního
útvaru STŘELICE schválilo na svém 9. zasedání dle
ustanovení § 84 odst. 2, písm. b) zákona
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení),
v platném znění a v souladu s ustanovením § 29
zákona č. 50/1976 Sb., o územním plánování a
stavebním řádu, v platném znění, dne 5. 2. 2004

tuto obecně závaznou vyhlášku, kterou je
vymezena závazná část změny č. II územního
plánu obce.

Vyhláška č. 1/1996 se doplňuje takto :
Část první

Článek 1 (Účel vyhlášky) a
Článek 2 (Rozsah platnosti)

Zůstává beze změny.

Článek 3
Vymezení pojmů

Obecně závazná vyhláška č. 1/2004

Brněnské nádraží
Chcete i Vy říct svůj názor na odsun brněnského

vlakového nádraží z centra? Najděte si svého
brněnského spojence. Otázka zachování hlavního
nádraží v centru Brna není otázkou čistě
brněnskou. Zvolené řešení se silně dotkne také vás,
obyvatel obcí brněnského regionu. České zákony
vám však bohužel neumožňují účastnit se
brněnského referenda, které proběhne v sobotu
9. října 2004 od 8 do 16 hodin. Přesto nejste
bez šance rozhodnutí ovlivnit. Stačí najít si v Brně
svého spojence. Mluvte prosím se svými kolegy
z práce, známými či příbuznými o referendu.
Pokuste se je přesvědčit, aby se referenda
zúčastnili a dali hlas zachování nádraží v centru,
tedy zaškrtli na volebním lístku možnost ANO. Účast
každého Brňana je důležitá, pomozte prosím
zachovat nádraží v centru. Za občanskou koalici
Nádraží v centru děkuje

Ing. Jana Drápalová,
starostka městské části Brno-Nový Lískovec
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Tábor Tři Studně 2004
Od 31.7. do 14.8.2004 se u hotelu Horník

na Třech Studních rozléhaly dětské hlasy. ČČK
Brno-venkov zde opět pořádal tradiční letní dětský
tábor. Z 35 letošních účastníků bylo 13 dětí
ze Střelic. V celotáborové hře „Jak přežít...“ mezi
sebou po celou dobu tábora velice vyrovnaně
bojovaly 3 týmy: Šufani, Rychlá Rota a Faraóni.
Počasí nám přálo snad nejvíce z celého léta,
a tak se hrály hry v lese, na louce a dosyta jsme si
užili i koupání v rybníce. Děti mohly spávat ve stanu,
který měly k dispozici, a při cestě z Nového Města
na Moravě jsme spali i pod širákem. Nechybělo
několik táboráků s opékáním buřtů, stezka odvahy
a též volba MISS a MISTRA tábora, kterou vyhráli
„Střeličáci“ Maruška Vidláková a Adam Kubík.
Na závěr letošního tábora se konala svatba se
všemi zvyky a večerní diskotékou. Myslím si,
že za všechny zúčastněné mohu říct, že tábor byl
úspěšný a že se všichni těšíme na příští rok. Tímto
bych chtěla jménem tábora poděkovat místní
organizaci ČČK za finanční podporu na vybavení.

Mgr. Hana Nováková, hlavní vedoucí

Soutěže hasičů
V sobotu 22.5.2004 pořádal sbor dobrovolných

hasičů Střelice soutěž mladých hasičů v požárním
útoku. Soutěže se zúčastnilo 8 družstev mladších
a 9 družstev starších žáků. V kategorii mladších si
prvenství vybojovali hasiči z Bratčic časem 21:08.
Na druhém místě Mělčany časem 22:91 a na třetím
místě mladší žáci ze Střelic časem 25:48. V kategorii
starších žáků si prvenství časem 25:84 vybojovali
hasiči z Mělčan. Na druhém místě skončili Jezeřany-
-Maršovice časem 30:07 a na třetím místě žáci
z Bratčic časem 30:67.

V neděli 23.5.2004 se konal již 26. ročník soutěže
o putovní pohár starosty obce Střelice. Soutěže se
zúčastnilo 6. družstev žen a 20. družstev mužů.
Mezi ženami si prvenství vybojovali ženy z Miroslavi
časem 26:43, druhé skončilo družstvo z Bratčic
časem 38:33 a na třetím místě ženy ze Střelic
časem 38:36. V kategorii mužů zvítězilo družstvo
HZS Brno časem 25:69 před družstvy Trstěnic
(25:73), Újezdu u Rosic (26:19), Miroslavi (26:31)
a Stanovištěm (26:98). Tato družstva se utkala
o atraktivní cenu, kterou bylo sele. Ve finále o sele
družstva předvedla hodnotné výkony a prvenství
získali hasiči ze Stanoviště.

V neděli 5. září 2004 se konal již čtvrtý ročník
soutěže o putovní cenu Střelická Osma. Soutěže
se zúčastnilo 18. družstev, z toho jedno družstvo
žen ze Sobotovic. Letos se podařilo, že všechny
Střelice, co jsou na mapě České republiky, přijely
do naší obce, kde se zúčastnily sportovního klání
na místní soutěži. Po dohodě bylo složeno družstvo
Střelice MIX, které se zúčastnilo naší soutěže.
Prvních pět družstev s nejlepším časem se utkalo
o atraktivní cenu, jíž bylo pěkné selátko. V soutěži
se na prvním místě umístili naši mladí hasiči časem
30:62, na druhém místě hasiči ze Starého Lískovce
(31:20), na třetím místě Střelický MIX (31:53),
na čtvrtém místě překvapili Střelice Švestci (32:36)
a na posledním postupovém pátém místě vítězové
soutěže ze Zbůchu, kde jsme byli za našimi přáteli
ve Střelicích u Stodu, časem 33:38. Finále o sele
začalo v opačném pořadí a Střelice „B“ nasadily
laťku poměrně vysoko a po zlepšení po úvodním
kole nasadili čas 32:12, na který soupeři nestačili
zareagovat, a tak selátko zůstalo ve Střelicích.

Finále o sele:
Střelice „B“ - 32:12
Střelice MIX - 32:67
Starý Lískovec - 35:26
Střelice „A“ - 35:86
Střelice Švestci - 37:83

Jaroslav Štveráček
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Nové knihy v knihovně

Pro dospělé
Beletrie
H. Andronikova Srdce na udici
L. Braun Kočka, která si hrála na pošťáka
J. Deveraux Holly
Z. Frýbová Dvě dámy v tísni
R. Fulghum Všechno, co opravdu potřebuji

znát, jsem se naučil v mateřské školce
J. Grisham Král advokátů
T. Kubátová Dlouhán odnaproti
D. H. Lawrence Vítězný houpací kůň
K. Legátová Posedlá a jiné hry
H. Pawlowská Tři v háji
J. Plaidy Dáma v Toweru
N. Roberts Půlnoční zátoka
S. Rushdie Hanba
O. Sommerová O čem ženy nesní 3
P. Šabach Zvláštní problém Františka S.
Naučná
Ruční práce
Kapesní atlas světa

Pro děti
Beletrie
T. Brezina Ségry na zabití
V. Fischer Špalíček hádanek
L. Lanczová Doteky noci
V. Svobodová Parta z barevného sídliště

Naučná
M. Cox Šílená hudba
J. Starke 3D optické hlavolamy

Helena Ferdusová

Zajímavost pro bystření mysli

Řešení hádanek z minulého čísla:
První příklad:
Označme si zkratkou 1 min. muže, který přejde

most za 1 minutu a podobně ostatní muže
označíme zkratkami 2 min., 5 min., 10 min. Jsou
dvě možná řešení:

Řešení č. 1
Tam půjdou 1 min. s 2 min. Uplynuly 2 minuty.
Zpět půjde 1 min. Uplynuly 3 minuty.
Tam půjdou 5 min. s 10 min. Uplynulo 13 minut.
Zpět půjde 2 min. Uplynulo 15 minut.
Tam půjdou 1 min. s 2 min. Celkem tedy 17 minut.

Řešení č. 2
Tam půjdou 1 min. s 2 min. Uplynuly 2 minuty.
Zpět 2 min. Uplynuly 4 minuty.
Tam 5 min. s 10 min. Uplynulo 14 minut.
Zpět 1 min. Uplynulo 15 minut.
Tam 1 min. s 2 min. Celkem tedy 17 minut.

Druhý příklad:
Zeptáš se strážce (jedno kterého): „Co by mi

poradil tvůj kolega?“ Po odpovědi se vydáš
na druhou stranu. PROTOŽE: Pravdomluvný by ti
řekl pravdu, čili že by tě lhář poslal špatně, takže ty
půjdeš na druhou stranu. Zatímco lhář by ti lhal
o tom, co by ti poradil pravdomluvný, čili by tě poslal
na opačnou stranu také.

A opět nějaké zajímavé úkoly:
1. Najdi číslo:
Na posledním místě trojciferného čísla je číslice

2. Jestliže ji přemístíme na začátek čísla, obdržíme
číslo, které je o třetinu větší než původní číslo.
Jaké je to původní číslo?

2. A ještě najdi číslo:
Hledáme přirozené číslo takové, že odmocnina

z jeho třetiny přičtená k jeho dvěma třetinám dá
o 20 méně než hledané číslo.

Takže hodně úspěchů při řešení.

Luděk Sklenář

Řeči o jazyku X
Již téměř rok hovoříme o jazyku, ale vlastně jsme

si neřekli nic o národním jazyku. Národní jazyk je
jedním ze základních znaků národa (vedle
společného území, hospodářských a politických
podmínek). Národní jazyk je historický jev, protože
se vyvíjí spolu s vývojem společnosti a lidské
činnosti (odráží vývoj společnosti). Konečně je
národní jazyk i určitým projevem národní jednoty,
je společný pro všechny příslušníky národa,
všichni mu rozumějí.

Nejdokonalejším útvarem národního jazyka je
jazyk spisovný (literární). Je to reprezentativní útvar
národního jazyka, který je na celém území jednotný.
Měl by se užívat ve veřejném styku (státní a úřední
dokumenty, literatura, tisk, rozhlas, televize, film,
škola, úřady). V našem případě to je spisovná
čeština, jejímž základem se původně stala mluva
vzdělaných lidí ze středních Čech (středočeské

nářečí). Spisovná čeština je určitým způsobem
kodifikována (uzákoněna), např. Pravidly českého
pravopisu (1993, tzv. akademické a školní vydání),
Mluvnicí češtiny (Praha 1987, 3 díly). Spisovný
jazyk se tedy má užívat ve veřejném styku.

Nižším útvarem je tzv. hovorová čeština, což je
mluvená podoba spisovné češtiny, v níž se
neužívají některé málo životné nebo knižní tvary
(např. přechodníky), má volnější větnou stavbu,
méně přesné formulace, objevují se citově
zabarvené (emocionální) prvky. Hovorová čeština
vykonává tlak na spisovný jazyk, jenž se pod jejím
vlivem postupně mění.

Mezi nespisovné vrstvy jazyka patří nářečí. Je to
mluva určitých míst (zeměpisných oblastí). Nářečí
jsou vlastně projevem někdejší feudální
rozdrobenosti území. Existují v nich -
- oproti spisovnému jazyku - rozdíly ve slovní
zásobě, hláskosloví i v tvarosloví. V současné době
jsou nářečí na ústupu, rozdíly mezi nimi se stírají,
a to vlivem školy, rozhlasu, televize, tisku atd.
Nářečí jsou jazykem soukromého styku, častěji je
užívají starší lidé, zejména na vesnicích.
Neznamená to ale, že by nářečí byla nějakou
špatnou nebo snad směšnou součástí národního
jazyka. Zanikání nářečí je ale velice dlouhodobý
proces. Nářečí se v širší míře zachovala zejména
na okraji česky mluvících území (např. hanácká,
moravskoslovenská, lašská, chodské).

Vznikají i nadnářeční útvary (tzv. interdialekty),
jež obsahují znaky společné pro celé území
(hanácký interdialekt aj.). Nejznámě jším
nadnářečním útvarem je obecná čeština, jež se
užívá v soukromém styku na většině území Čech,
stále více se rozšiřuje i na Moravu, zejména
do větších měst a jejich okolí. Také obecná čeština
vyvíjí tlak na spisovný jazyk.

V jazyce můžeme rozeznat i určité sociální
rozvrstvení, které se projevuje zejména v oblasti
slovní zásoby a ve frazeologii.

Můžeme zde vyčlenit tzv. profesní mluvu, jež je
spjata s určitými povoláními (např. zedníci užívají
slova jako fanka, šalovat, kalfas).

Dále pak rozeznáváme slang, což je mluva
určitých zájmových skupin. Objevuje se zde mnoho
prvků s citovým zabarvením. Např. studenti užívají
slova jako: sardel, koule, anglina, matyka, říďa,
šerif; myslivci - slechy, barva (krev), světla (oči),
zhasnout (umřít); existuje celá řada slangů,
např. sportovní, rybářský, chemický atd.

Argot je mluva lidí ze dna lidské společnosti
(zlodějů, prostitutek ap.). Jeho hlavním znakem
je užívání pojmů, kterým nezasvěcený nerozumí
(káča = pokladna, liška = zlato, bejkárna= policejní
stanice atd.). Příkladem argotu je i mluva tzv. brněnské
plotny (brněnský hantec). Argot má vedle odlišné
slovní zásoby i pokleslou větnou stavbu.

Celé bohatství všech vrstev jazyka v běžném
vyjadřování asi nevyužijeme, ale může je využívat
např. umělecký styl, do něhož vedle spisovného
jazyka může kvůli charakterizaci osob či prostředí
pronikat i nářečí, slang, argot aj.

Jindřich Mareš

Střelické muzeum oznamuje
V měsíci říjnu se ve výstavní síni Střelického muzea

uskuteční další dvě výstavy. Pro veřejnost budou
k nahlédnutí dva soubory ze sbírek Salesiánského
střediska mládeže v Brně-Žabovřeskách. V neděli 10.
října se představí soubor s názvem „Barokní hudba
zní Jaroměřicemi“ a v neděli 24. října soubor „Hudba
v křesťanství“. Autor výstavních souborů, Jaromír
Potáč z Dolních Kounic, rozvádí zajímavým způsobem
základní myšlenku každého souboru do širších
souvislostí pomocí poštovních známek, aršíků,
dopisnic apod. Výstava bude každou neděli otevřena
od 14:30 hodin do 18:30 hodin. Všichni střeličtí občané
jsou srdečně zváni.

Okénko pro seniory
Srdečně zdravíme po delší prázdninové

přestávce všechny střelické seniory. Naší nejbližší
schůzku jsme naplánovali na neděli
24. října v 15 hodin. Sejdeme se opět v sále Obecního
domu, na programu se pracuje a dobré kafe k naší
besedě nebude chybět. Připravte si návrhy na nějaký
zajímavý výlet , který bychom uskutečnili v listopadu.
Těšíme se na všechny a srdečně zveme i nové
zájemce o setkávání a vzájemné sblížení.

Markovi

Sportovní odpoledne se skauty
V sobotu 18. září si přibližně 25 dětí ve věku od tří

do osmi let u střelické hasičky vyzkoušelo svou
obratnost, rychlost a postřeh v několika soutěžních
disciplinách. Za příjemného počasí prožily děti
pěkné odpoledne díky střelickým skautkám a
několika ochotným maminkám, které jim věnovaly
svůj volný čas. Dík patří i panu faráři, otci Mikulovi,
který spolu se skauty akci sponzoroval.

M. Zborovská

Staré hody
Sbor dobrovolných hasičů pořádá v neděli 17. října

v sále Sokolovny tradiční Staré hody, které začnou
v 15:00 hodin průvodem krojovaných stárků
od požární zbrojnice, provázeny dechovou hudbou
Petrovanka. Od 20 hodin pokračuje hodová veselice
opět v sále Sokolovny. Letošních hodů se také
zúčastní zástupci budoucích partnerských
zahraničních měst Assaga (Itálie) a Nozay (Francie).

Zvou hasiči a stárci


